
Zápisnica zo zasadnutia Komisie kultúry MsZ v Galante, konaného dňa 

23.10.2013 

 
Prítomní: Podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnený: Mgr. Ján Kolek 

 

Program: 

1.Návrh rozpočtu mesta na rok 2014 

2. Vyhodnotenie Kultúrneho leta 2013 

3. Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta. 

4. Rôzne 

 

Otvorenie 

Bc. Kolek - privítal všetkých prítomných. Navrhol vypustiť bod č. 3 –Informáciu 

o príprave plesu v Galante, z dôvodu neprítomnosti a pracovných povinností pána 

primátora. Program bol jednomyseľne schválený všetkými členmi. 

 

1) Návrh rozpočtu mesta na rok 2014 

Materiál bol doručený  všetkým členom komisie. 

Bc.Kolek- predložil návrh rozpočtu mesta na rok 2014,informoval členov  o nepomere 

pamiatkovej starostlivosti a reštaurovaní pohrebnej kaplnky, navrhol navýšiť financie na 

sumu 50.000€ na Neogotický  kaštieľ. 

Diskusia 

p. Keppert- skonštatoval, že by sa do projektových vecí malo viac investovať a samozrejme 

podporuje navýšenie finančných prostriedkov na kaštieľ. 

PaedDr. Černý- informoval členov komisie, že na  účelové  dotácie je  investičný fond. 

p. Keppert- podotkol, že z investičného fondu sa robili rôzne malé plastiky, kaplnky. 

Niektoré pamiatky sú označené dvojjazyčnými názvami napr. kaplnka na cintoríne. 

Mgr.Orbánová- podotkla, že čiastka navrhnutá v rámci pamiatkovej starostlivosti na 

neogotický kaštieľ obsahuje len nevyhnutné náklady, ako napr. poistenie a menšie opravy t.j. 

bežné výdavky. Rekonštrukcie väčšieho rázu sú kapitálovými výdavkami, ktoré sú uvedené 

v rozpočte  mesta. V rámci položky: reštaurovanie pohrebnej kaplnky je to len čiastka na rok 

2014. Reštaurovanie kaplnky sa realizuje na etapy,  ktoré by mali byť dokončené do piatich 

rokov. Navrhla poskytnúť fin. prostriedky na XVI. Kodályové dni  nie v rámci kapitoly: 

finančná podpora pre kultúrne aktivity.  

p. Szabo -uviedol,  že celkovo by sa  na kultúru malo navýšiť viac peňazí, ďalej uviedol ,že 

k čiastke 26.000€, by sme mali prirátať 6.600€, čiže celková konečná suma by bola  32.600€. 

Mgr. Takáč -uviedol, že osobnosť Zoltána Kodálya, jeho diela majú veľký význam pre mesto 

Galanta, ako kultúrna komisia musíme pomáhať významným ľudom, ktorí preslávili naše 

mesto. 

Upresnil, že z finanč. sumy 50.000€ na Neogotický kaštieľ, by sa malo pokračovať so 

strechou na Neogotickom kaštieli, historickej bráne, okapoch a oplotení. 

PaedDr. Černý –sa informoval, prečo Kodályove dni sú každé tri roky. Navrhol, urobiť 

festival hudobných telies a každoročne ich usporadúvať, čiže nie len raz za tri roky ,za 

vynaloženie určitých finančných  prostriedkov, dať tomuto projektu celoslovenský rozmer. 

Prípadne  v rámci Galantských trhov -prepojiť Kodályove dni s Galantskými trhmi. Bola by to 

cesta spájania ľudí kultúrou! 

Mgr. Orbánová- uviedla, že nie je možné ani z hľadiska financovania usporadúvať 

Kodályové dni každoročne. 

p. Szabo- sa informoval, kto zastrešuje Kodályove dni, Mesto alebo Csemadok.? 



Navrhol, aby to bola len akcia Mesta, nie Csemadoku. 

S faktickou poznámkou vystúpil p. Keppert -ku  Kodályovi urobil veľkú výstavu vo 

Vlastivednom múzeu, veľmi pozitívne  hodnotil osobný prístup pána učiteľa Csabu Balogha. 

 

Komisia kultúry jednohlasne odsúhlasila rozpočet na rok 2014 a odporúča ho MsZ 

v Galante na schválenie s nasledovnými pripomienkami: 

1) Aby finančná položka určená na medzimestské vzťahy bola predmetom rokovania  

Komisie KaMV MsZ s možnosťou pripomienkovania 

2) Finančné prostriedky určené na XVI. Kodályove dni vo výške 6.600 € presunúť do 

položky: finančná podpora na kultúrne aktivity a navýšiť tak rozpočet na tejto položke spolu 

na 32.600 €. 

3) Vyčleniť z rozpočtu sumu 50.000 € do položky - Pamiatková starostlivosť - ako 

nevyhnutné náklady na neogotický kaštieľ. 

 

Odporúča: realizovať Kodályove dni každoročne v réžii mesta Galanta  

 

2) Vyhodnotenie Kultúrneho leta 2013. 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie. 

p. Kolek- uviedol, že tradične bolo kultúrne leto veľmi bohaté. 

Diskusia: 

p. Keppert, informoval členov komisie ,že od apríla  je prístavba k Vlastivednému múzeu,v 

blízkej budúcnosti, bude v múzeu stála  expozícia. 

Komisia kultúry jednomyseľne odsúhlasila vyhodnotenie Kultúrneho  leta 2013 

a odporúča ho na schválenie MsZ. 
 

4) Rôzne 

Mgr. Orbánová- informovala členov komisie o slávnostnom programe, ktorý sa plánuje na 

28.11.2013 pri príležitosti 80. výročia prvého verejného koncertu skladby Galantské tance od 

Z. Kodálya. Podrobne informovala prítomných aj o sprievodných podujatiach k tomuto 

významnému výročiu. Uviedla, že spoluorganizátormi podujatí sú Csemadok, GOS, MsKS 

a Gymnázium Z. Kodálya v Galante. Súčasťou toho je aj putovná výstava o Zoltánovi 

Kodályovi pod názvom: Hlas Kodálya v hudbe je hlasom Maďarska.. 

 

Mgr. Takáč –uviedol, že mesto by už nemalo predávať kaštieľ. 

p. Keppert -podotkol,  že v pozvánke na Slávnostný galavečer k výročiu Z.Kodálya nie je 

taktné motto k názvu výstavy. Hlas Kodálya v hudbe je hlasom Maďarska. 

Mgr. Orbánová: názov výstavy je určený autorom výstavy (Mihály Ittzés) a táto výstava 

putuje  po celom svete (aj anglicky, nemecky) pod týmto názvom.    

Mgr. Takáč- pripomenul, že  nie je to odkaz len pre Maďarov ,určite by sa tam viac hodil 

názov- Hlas Kodálya je hlasom pre celý svet! 

Uznesenie:  

Komisia kultúry sa jednohlasne zhodla a navrhuje zrušiť uznesenia MsZ a všetky nadväzujúce 

rozhodnutia mesta o predaji neogotického kaštieľa. 

 

Pán predseda komisie sa na záver poďakoval všetkým členom komisie, ďalšie  zasadnutie 

bude  v novembri. 

 

                                                                                             Bc.Peter Kolek 

                                                                                             predseda komisie 

Zapisovateľka: Mgr.Katarína Barcziová 


